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 תורת הרי״ף
קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 

נטלי ודוד קריחלי והי״ו 
והילדים היקרים

ארי קריחלי ואוריאל קריחלי נ״י 

תורת הרי״ף

"בְּהַעֲלֹתְךָ אֶת הַנֵּרֹת"
 כשהתורה והפרנסה של האדם הן ביושר והגינות

הוא יוכל להגיע לדרך האמת הנכונה

בפרשת השבוע אומרת התורה הקדושה "בְּהַעֲלֹתְךָ 
־אֶת הַנֵּרֹת" ומובא במדרש )במד"ר טו, ט( אָמְרוּ יִשְׂ

רָאֵל "שְׁלַח אוֹרְךָ וַאֲמִתְּךָ הֵמָּה יַנְחוּנִי" )תהלים מג, ג(.

 

הגמרא אומרת )ב"ב כה:( אמר רבי יצחק הרוצה 
שיחכים ידרים ושיעשיר יצפין וסימניך שלחן בצפון 
־ומנורה בדרום. אדם שרוצה להחכים ידרים, כי המנו

רה הייתה בדרום והיא מסמלת את התורה הקדושה, 
התורה הקדושה נמשלה לנר "כִּי נֵר מִצְוָה וְתוֹרָה 

אוֹר" )משלי ו, כג( ולכן אדם שרוצה להחכים ילך 
לדרום כמו המנורה שהייתה בדרום. ואדם שרוצה 
להעשיר יצפין, כי השולחן בבית המקדש היה בצד 
צפון והשולחן כביכול זה האוכל והלחם של האדם.

 

אבל האדם צריך לדעת יסוד גדול, המנורה והשולחן 
הם קשורים אחד בשני, אדם לא יכול לומר אני אלמד 

תורה בקדושה וביראת שמיים בדבקות ובצדקות, 
אבל מצד שני "טובל ושרץ בידו" עובד שלא ביושר 
ועושה את מלאכתו שלא בהגינות ולא ביושר כי אז 

יאבד את הכל. אי אפשר ללמוד תורה ביושר ולעבוד 
שלא ביושר. צריך שהתורה והפרנסה שניהם יהיו 

ביושר ובהגינות ובדרך טובה.

 

וכך יובן מתי שאמר הקב"ה בְּהַעֲלֹתְךָ אֶת הַנֵּרֹת, 
שצריך להתחזק בתורה שזו המנורה והרוצה להחכים 

ידרים, אמרו בני ישראל "שְׁלַח אוֹרְךָ" שזו התורה, 
"וַאֲמִתְּךָ" שזו האמת, שהפרנסה תהיה ביושר ואמת. 

ויחד "הֵמָּה יַנְחוּנִי" לדרך האמת עם תורה ופרנסה 

בדרך הנכונה ולא ח"ו בדרך לא טובה.

 

יש הרבה אנשים שלומדים תורה אבל הפרנסה 
שלהם לא ביושר והגינות, מתי שלומדים תורה 
והפרנסה לא בהגינות פוגמים בתורה הקדושה. 

"עֹשֶׂה עֹשֶׁר וְלֹא בְמִשְׁפָּט בַּחֲצִי יָמָיו יַעַזְבֶנּוּ 
וּבְאַחֲרִיתוֹ יִהְיֶה נָבָל" )ירמיהו יז, יא( אדם צריך 

שהתורה שלו תהיה ביושר ובהגינות וגם הפרנסה 
שלו תהיה כך.

"וַיַּעַשׂ כֵּן אַהֲרֹן אֶל מוּל פְּנֵי הַמְּנוֹרָה
 הֶעֱלָה נֵרֹתֶיהָ"

מתי שיצר הרע רואה אדם שעולה
 ומתעלה בדרך טובה ונכונה הוא נלחם בו 

בכוחות מעל הטבע

בפרשת השבוע התורה הקדושה מספרת 
לנו על אהרן הכהן שהיה מדליק את המנורה 

מידי יום. רש"י במקום אומר להגיד שבחו 
של אהרן שלא שינה. לא שינה ממה שציוה 

אותו הקב"ה. נבוא ונקשה איזו הווא אמינא יש 
לנו שאהרן הכהן ישנה ממה שהקב"ה ציווה 

אותו, הקב"ה ציווה איך להדליק את המנורה, 
הדלקת המנורה במשכן הייתה דבר מרומם 

וגדול ביותר לכל עם ישראל, מתי שאהרן היה 
מדליק את המנורה הוא היה מרים איתו את 

כל נשמות עם ישראל לדרגות גבוהות ביותר, 
אם כך מה השבח שהתורה משבחת את אהרן 

שלא שינה?

 

אז אולי אפשר לפרש ולומר, המשנה אומרת 
)אבות ה, ה( עֲשָׂרָה נִסִּים נַעֲשׂו לַאֲבוֹתֵינוּ 

בְּבֵית הַמִּקְדָּשׁ.. וְלֹא אֵרַע קֶרִי לְכֹהֵן גָּדוֹל בְּיוֹם 
הַכִּפּוּרִים. זה שהכהן הגדול לא ראה קרי ביום 
הכיפורים, זה אחד מהניסים שנעשו לאבותינו 

בבית המקדש. מקשה התוספות יום טוב אז 
נס יש בזה, הרי שבעה ימים לפני יום כיפור היו 

מפרישים את הכהן גדול מביתו, הוא לא היה 
אוכל בשר ושותה יין, היה מנותק מכל העולם. 
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לרפואת
רותם גואטה בן רבקה הי״ו ניסים ונפלאות

קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 
ברק בן אפרת לינדה 

להצלחת כל משפחת אלמקייס
דוד בן רינה, מרלן בת עזיזה, חנה בת מרלן

רחלי בת מרלן, יעקב בן מרלן

כל היום היו יושבים ומדברים איתו דברים 
קדושים ומרוממים ופרחי כהונה היו קוראים 
לו במגילת איכה ובספרים שיכניעו את ליבו, 

אם כך איך יגיע לקרי הרי בדרך שכל אין 
מציאות שיגיע לקרי, אם כך למה התורה 

מונה את זה כאחד מהעשרה ניסים שנעשו 
לאבותינו בבית המקדש?

 

אלא מתרץ התוספות יום טוב ואומר, היצר 
־הטוב והיצר הרע הם כמו שני אויבים שמ

תקוטטים כל הזמן ומתי שאחד מהם רואה 
שהוא עומד להפסיד ולהיכשל, הוא אוסף 

כוחות מעל הטבע להילחם עם השני. כך גם 
ביום כיפור, היצר הרע כשרואה את העבודה 

של יום כיפור ועם ישראל עולה ומתעלה 
ומגיע לדרגות גבוהות וקדושות, הוא אוסף 
כוחות עצומים להכשיל את הכהן גדול, לכן 

שלא יצא קרי לכהן ביום הכיפורים זה נס 
מעל הטבע, כי על פי טבע לא צריך לצאת 

קרי לכהן גדול כי הוא שומר על עצמו מאוד. 
אבל מצד שני, היצר הרע בא עם כוחות מעל 
הטבע שאין מציאות שלא ליפול ואז הקב"ה 

עושה נס שהכהן הגדול לא יכשל בקרי.

 

אם כך אנחנו רואים פה יסוד גדול, מתי 
שאדם עולה ומתעלה, מביא את עצמו 

לדרגות גבוהות ביותר, היצר הרע בא בכוחות 
מעל הטבע להחטיא ולהכשיל את האדם. 

וכדי להינצל מכזה מצב צריך נס, כי מתי 
שהיצר הרע רואה שהוא מפסיד הוא בא 

בכוחות על טבעיים.

 

־וכך אפשר לפרש גם אצל אהרן הכהן, הדל
קת המנורה זה משהו גבוה ביותר שמרים את 

כל נשמות עם ישראל ומביא אותם לדרגות 
מרוממות וקדושות ביותר ולכן יצר הרע היה 
בא בכוחות חזקים ביותר להכשיל את אהרן 

מתי שהיה מדליק את המנורה. מלמד שלא 
שינה, עם כל זה שיצר הרע היה בא עם כוחות 
על טבעיים להכשיל את אהרן, אהרן לא שינה 

ונשאר בקדושה וטהרה ולא נפל בעצת היצר 
הרע.

 

ומפה נלמד יסוד גדול לחיים של האדם, מתי 
שאדם מתחיל לעלות ולהידבק בקב"ה, בונה 

לעצמו דרך חדשה ומתחיל ללכת בדרך טובה 
בלימוד תורה, בפרנסה, בשלום בית בחברות 
עם אנשים ובכל עניין בחיים, יצר הרע רואה 
שמשהו טוב הולך ונבנה מתחיל לרקום עור 

וגידים והוא בא עם כוחות חזקים מעל הטבע 
שצריך נס שלא ליפול ולהיכשל בעצת היצר 
הרע. וכדי לעמוד ולזכות לזה צריך תפילות, 

הכנעת הלב ודבקות בהשם.
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 טלי עטר ז״ל, רבי לעזיז ויצמן ז״ל, אמיר מאיר

ויצמן  ז״ל , ת.נ.צ.ב.ה

כתר קדושה
רבנו משה אהרון פינטו זצוק״ל

לאחר שעלה לארץ הקודש השתנה קצת סדר הדברים, הבאים כבר לא היו לנים בביתו, וגם צורת חלוקת 
הכספים השתנתה. 

פעם אחת - מספר כבוד הרב שליט"א, ישבתי עמו אחרי ההילולא, וסייעתי לו במלאכת חלוקת הכסף. 
אבא עסק במלאכה זו כגזבר בבית המקדש. ספר כל שטר ומטבע, קטן כגדול, כמה פעמים, ולאחר מכן 
כתב על פיסת נייר כך וכך מטבעות הגיעו, וכך וכך שטרות, וכמה בסך הכל. כשסיים, חילק את כל הכסף 
לקבוצות, וייעד אותו בפיו למקבלים, זה לפלוני וזה לאלמוני, סכום זה עבור מוסד מסוים, וסכום זה עבור 

איזו פעולה חשובה, כאשר עבור עצמו לא נשאר מאומה, מלבד סכום פשוט עבר סעודת אחת, כאמור.

הדבר לקח זמן רב, רוחי קצרה, וניסיתי לזרז במעט את מהלך הענינים. אבא הבחין בכך, והחל לגעור בי: 
"וכי הכסף הזה בא אלי מכוחי? הרי הכל הגיע רק בזכות הסבא הגדול! אם כן עלי להשיב לו איזו תמורה, 
משהו, שיהיה לו כדאי כל הענין...וכי מה אוכל להשיב לו? האם יש איזה מעשה שאוכל בודאות לגרום 
לו נחת בדרגתו הגבוהה? אני איני מכיר אלא דבר אחד ברור - צדקה! כשאחלק את הכסף שהגיע בזכותו 

לעניים ומוסדות תורה,

 ייעשה נחת רוח לבורא עולם, וממילא ישיב לצדיק שמכוחו נעשו המעשים הטובים הללו כגמולו, ויענג 
את נשמתו יותר ויותר! אם כן, אל לנו למהר בכך, אלא לעשות זאת ברצינות ובמתינות, לחלק הכל מתוך 

שיקול הדעת, כדי שתהיה התאמה בין מעשינו לשכר המצופה..."

כך גער, ובנו כבוד הרב שליט"א משתאה לנוכח הענוה
והתמימות המופלגת, ולנוכח הישרות והצדקות שאיננה מוכרת. פשוט לו שכלום לא מגיע בזכותו, הוא 
רק איזה האוסף את הכסף, גם לימודו ותפילתו אין בהם תועלת, רק הצדקה שיחלק תוכל להוסיף ולכן אין 

להשאיר מאומה עבורו, אלא לחלק הכל הכל לעניים ומוסדות, לית דין בר נש...!



 נא לא לקרא בזמן התפילה בשם ה׳ נעשה ונצליח

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 רוחמה בת לאה  ז״ל ,פררנוד בת לאה  ז״ל ,ר׳ חיים בר

מימה ז״ל,אליס בת לאה ז״ל
ת.נ.צ.ב.ה

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לרפואת 
שירן חנה בת לאה ה״ו 

שות הרי״ף

 אדם שיש לו אלפיים דולר, האם יכול לאסוף 
צדקה?

כבוד הרב אמר פעם שאדם שאין לו אלפיים דולר 
יכול לאסוף צדקה. אם אנחנו רוצים לתת צדקה 

לאדם ולא יודעים אם יש אלפיים דולר או לא. והיה 
ויש לו יותר, האם זה ייחשב לנו כצדקה או לא?

 

תשובה

קודם כל צריך לדעת יסוד גדול, יש אנשים שיש 
להם כסף ומבקשים צדקה זה לא טוב, אדם שיש 

לו שבעת אלפים ש"ח פחות או יותר זה כבר אדם 
שלא יכול לקבל צדקה, יש לו כסף. מובא בהלכה 

אדם שהולך לבקש כסף ואומר אני אסע לניו יורק, 
מיאמי, לוס אנג'לס לכמה מדינות ואני אאסוף כסף 

ואז הגיע לניו יורק ומישהו נתן לו שיק של מיליון 
דולר, הוא יכול להמשיך את המסע אפילו שעכשיו 

הוא כבר עשיר למיאמי ולוס אנג'לס, כי זה מה 
שקבע.

אבל אדם שיש לו שבעת אלפים שח, יותר 
ממאתיים זוז והוא פושט יד ומקבל צדקה, זה לא 
בגדר של צדקה. יש אנשים שעשו את העניין של 

הצדקה עסק שכל היום אוספים צדקה ופוגעים 
בעניים אמיתיים.

היה פעם אדם שבא ואמר לנו שהוא נתן את כל 
כספו לאיזה רב ולא נשאר לו כלום ובסוף הוא ראה 
שיש לרב הזה עולם ומלואו. הוא שאל אותנו "הרב 

עשיתי צדקה"? אז כן הוא קיים מצוות צדקה, אבל 
הדבר הזה לא טוב. צריך לתת צדקה לעניים, לאנשים 

שחסר להם, צריך לתת צדקה לאנשים מסכנים 
לאנשים שיש להם עוגמת נפש, שיש להם צער ואז 

הברכה והטוב נהיה יותר טוב.

אדם שיש לו כסף אין מצווה לתת לו צדקה, צריך 
לתת כסף לעניים לאנשים שאין להם מה לאכול. 

וודאי אדם שרוצה שיהיה לרב שלו כסף ולרב שלו 
יהיה רווח ולרב שלו יהיה טוב, זה עניין אחד.

אבל אדם שהולך ושומר את הכסף ומבקש ולוקח 
ועושה כך, זה דבר לא טוב. זה גם מוריד באמונה, גם 
פוגע בצדקה, וגם פוגע לנעול דלת בפני לווים, לנעול 

דלת בפני אנשים שעושים צדקה.
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משולחן השבת
 של כבוד האדמו״ר

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 סימון בן וואליד ז״ל ,ליאון בן וואליד ז״ל ,מרים בנימין

ז״ל בנימין בנימין ז״ל ת.נ.צ.ב.ה

" ויעש כן אהרן אל מול פני המנורה וכו.. העלה נרתיה 
כאשר ציווה ה' את משה " 

המי על  זה  בפסוק  אומר  הקדוש  החיים  אור  ־רבנו 
באומרה  התורה  לנו  רמזה  מה  ה'  צווה  כאשר  לים 
שאהרון עשה בדיוק כמו שציווה ה' הלא פשוט הוא 
שהארון הכהן יקים דברי ה' הוא הכהן הגדול שנבחר 
לכך מכח קדושותו ופשוט שהוא יקיים את ציווי ה' 

ומה טרחה התורה לומר כאשר ציווה ה' 

שתי  היו  הכהן  אהרון  של  ה'  בעבודת  להסביר  ויש 
הוא  איך  מצוה  לקיים  בא  הכהן  כשאהרון  דרגות 
המצוה  את  מקיים  הוא  האם  דהיינו  אותה  מקיים 
שהוא  או  המצווה  את  לקיים  הכבוד  שלו  מחמת 
עושה את המצווה מחמת שזה רצון ה' בלי כל קשר 

לכבודו של אהרון ולמעלתו שהוא הכהן .

אומר האור החיים הקדוש זאת עבודת ה' של היהודי 
־שנלמדת מהאהרון הכהן שהתורה מעידה עליו שכא

שר ציווה ה' אהרן קיים את המצוה בשלמות בלי כל 
קשר לזה שהוא נבחר לכך אלא מפני שחפץ לעשות 

מצות ה' 
 על דרך אומרו )תהילים מ ט(   "לעשות רצונך אלקי 
חפצתי"  וזו עבודתו של היהודי לעשות את המצוות 

שכל כוונת המצוה היא לקיים רצון ה' .

־יהי רצון שיזכנו ה' לקיים כל מצוותיו בקדושה וטה
רה.

עבודת ה׳
עבודה  שלמה,  עבודה  להיות  צריכה  השם  עבודת 

ותי פרטיה  בכל  רבה  ושמחה  ואהבה  ביראה  ־תמה 
קוניה ודקדוקיה, וכל אשר בכוחו לעשות יעשה כדי 
הלב.  בכונת  שבפנים  בשלם  כתקונה  מצוה  לקיים 
וכל  בריותיו,  עם  בטרוניה  בא  הקב"ה  שאין  ובודאי 
את  יעבוד  אם  ואף  כשיעורו,  אלא  חייב  אינו  אדם 

עבוד על  בשכרו  ובא  שלמה  שאינה  עבודה  ־בוראו 
תו שאין הקב״ה מקפח שכר כל בריה , שהרי שילם 

לבלק שכר מ״ב קרבנות שעשה.
־אבל ענוש יענש על אשר לא עשה כדמבעי ליה למ

, ועל אשר לא נדחק ונכנס במקום שהיה יכול  עבד 
, כמו שאמרו רז״ל ששואלין אותו ביום הדין  לכנס 

מר ובמעשה  תורה  וברזי  בפלפול  עסקת  לא  ־למה 
כבה.

־והנה עקר עבודת השי״ת ושלמות העבודה תלוי בד
־בקות המחשבה ובכוונת הלב ביראה ובאהבה ושמ

חה והכנעה רבה , דרחמנא ליבא בעי .

זה כלל גדול בתורה ובעבודת ה׳ יתברך , ויצר סמוך 
ואפילו   , לבטלה  לבנו  ומפנה  הלב  מפתחי  יושב 
בשעת עבודתינו לבנו הולך חשכים במחשבות זרות 
והרהורים רעים באופן שאין עבודתינו עבודה שלמה .
ליחד לבבו אפילו  יגבר  לו בכח  ה׳  והאיש הירא את 
והנורא  הנכבד  ה׳  את  ולאהבה  ליראה  ושוב  ברצוא 
ולדבקה בו ולעבדו בלבב שלם עבודה שלמה עבודה 
, וילחם עם יצרו על זה כאיש מלחמות כאשר  תמה 
נלחם האיש הישראלי לבלתי רצוח ונאוף וגנב , כי על 

הכל יביא אלוקים במשפט .

ויגדל שכרו על זה כי לפום צערא אגרא , ועל כגון זה 
נאמר ״אדם לעמל יולד״ , שצריך עמל ויגיעה רבה , 

שהמחשבה מועלת .

סעודה ראשונה - לימוד אור החיים הקדוש 
קבלנו על עצמנו בקהילת קודש שובה ישראל בכל 
ליל שבת ללמוד בספר הקדוש "אור החיים" ובכח 
קדושה זו יושפע שפע מרובה על הכלל ועל הפרט 

ורבנו האור החיים  יהיה מליץ יושר בעדנו ובעד 
כלל עם ישראל. 

סעודה שנייה- פלא יועץ 
ונהגנו ללמוד לפני סעודת שבת מהספר "פלא יועץ" 
לרבנו אליעזר פאפו זצוקל אשר הבטיח ממי שאקבל 
טובה, אם אזכה לחזות בנועם ה' וכו אשתדל להחזיר 
לו טובה ", ומי לא ירצה מליץ יושר כבעל הפלא יועץ
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 
וישועת

נתנאל וחנה גבאי הי״ו 

סיפורי הבעל שם טוב  זיע״א

באחת מנסיעותיו של הבעל שם טוב התארח בכפר 
בבית איכר, שהיה אחד מחסידיו. 

עשה החסיד סעודה גדולה לכבוד הרב.
עוד הם מדברים, התעניין הרב בשלומו, אם יש לו 

פרנסה ומה מצבו. 

סיפר לו האיכר בפירוט על מצבו הטוב. 
אמר לו הרב: "יש לך סוסים טובים? נלך לראות 

אותם." 
הלכו אל האורוות והיה שם סוס צעיר אחד שמצא חן 

בעיני הבעל שם טוב, וביקש מהמארח שייתן לו את 
הסוס במתנה.

 השיב לו האיכר: 
"אדוני, אל תבקש ממני את הסוס הזה, כי הוא יקר 

בעיניי וחביב מאוד. 
בכל מקום קשה שבו לא מצליחים שלושה סוסים 
יחד למשוך את הקרון – הוא מצליח למשוך לבדו. 

וכבר כמה פעמים קרה לי הדבר, ולכן נכנסה בי אהבה 
לסוס הזה."

עוד הם מדברים על פרנסתו הטובה של המארח, 
נסבה השיחה על החובות שאנשים רבים חייבים לו. 

אמר לו הבעל שם טוב: 

"אני מבקש שתראה לי את שטרי החוב שלך.
" הראה לו החסיד את כל שטרי החוב שלו, וכאשר 

ראה הבעל שם טוב את אחד השטרות ביקש שייתן 
לו אותו במתנה. השיב לו האיכר: 

"למה לך השטר הזה? 
זה כבר כמה שנים מת בעל החוב הזה ולא הותיר 

אחריו כל רכוש לסלק את חובו." 
אמר הבעל שם טוב: 

"אף על פי כן, אני רוצה אותו." נתן האיכר את שטר 
החוב לבעל שם טוב, והוא לקח אותו לידיו, קרע 

אותו לשניים ואמר:
 "הרי החוב מחול במחילה גמורה."

אחר כך אמר הרב:
 "לך וראה מה שלום הסוס." הלך החסיד וראה את 

הסוס מוטל מת, והבין שאין זה מקרה.
 אמר לו הבעל שם טוב: 

"האיש שמת נשאר חייב לך בלי שהותיר אחריו 
מקום לפרוע את החוב, לכן נגזר עליו שיעשה לך 

נחת רוח בעבודות קשות והתגלגל בסוס שהייתה 
לך הנאה גדולה ממנו. 

עתה, כאשר נמחל החוב, יכול היה האיש לחזור 
למקומו בעולם הבא ולעזוב את גוף הסוס."
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מלווה מלכה 

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
צמח בן תמו ז״ל , אסי שאול בן עליזה ז״ל 

קדושת העלון ודברי התורה יהיו לע״נ 
סול בן סימון בת בידה ז״ל 
דוד בן סימון בן חנינא ז״ל

רוזט בת אסתר ז״ל
ת.נ.צ.ב.ה

להצלחת שיר בן סימון בת אסתר
שמוסרת נפש על הפצת העלון וזיכוי 

הרבים,
ולהצלחת וישועת טל משה בן פלורה 

בקרוב ממש  

לעילוי נשמת שלום בן חנה
 למשפחת אברג׳ל

ולהצלחת חן ושמעון אברגל
 ובני משפחתם

נועם אלימלך זיע״א
רבי אלימלך מליז'נסק 

פרשת שלח
״והיה בבואכם אל הארץ אשר אני מביא אתכם 

שמה״
להיות שיש ארץ עליונה, והאדם צריך לקדש עצמו 
בארץ התחתונה עד שיבא למדרגת ארץ העליונה, 
וכשמקדש עצמו כך, אז הקדוש ברוך הוא מסיעו 

לבא למעלה מזו לשמים העליונים מעלה ומעלה עד 
אין קץ,

 וזהו * ׳אדם מקדש עצמו מלמטה מקדשין אותו 
למעלה

* אדם מקדש עצמו מעט מקדשין אותו הרבה׳ 
)יומא לט.(,

*וזה שאמר כי תבואו ׳אל הארץ׳, 

* פרוש כשתפעלו במעשיכם הקדושים לבא אל 
הארץ העליונה,

* אזי ׳אשר אני מביא אתכם שמה׳ למעלה אין סוף 
ותכלית, 

וקל להבין: *

° הכבוד והעוז לצדיקים יהיה לעתיד לבוא ולעולם 
הבא

 כיצד ?
 הקדוש ברוך הוא יושב בבית המדרש שלו וצדיקי 

עולם יושבים לפניו והוא נותן לכל אחד ואחד מאור 
פנים כפי התורה שיש בו

מלאכי השרת עומדים מסביב ואומרים ''אשריהם 
ישראל שכל הצער והעינוי והלחץ שעבר עליהם חלף 

והלך לו ועכשיו כל אותה הטובה והגדוּלה יש להם !
 שנאמר : ”מלכי צבאות ידודון ידודון” 

שהיו נושאים ונותנים עם משה אבי החוכמה אבי 
הנביאים שעלה למרום והוריד תורה מן השמיים

 
בשביל התורה שלמדו במסירות נפשם יזכו בכל אותה 

טובה הגדולה לעתיד לבוא
ולפי שבעולם הזה היו הגויים מחרפין את ישראל 

־ואומרים ’כסף וזהב לנו כסף וזהב לישראל שדות וכר
מים לנו וכן לישראל ?! ואז  חומסים וגוזלים מישראל  
 אבל לאחר שיגיע משיח בן דוד ויתבטל מלאך המוות 

מהעולם הזה מן ישראל , יהיו כל הגויים אומרים : 
״אשרי העם שככה לו״ אשרי העם שגורל טוב נפל 

בחלקם
 והגויים יהיו צועקים על אשר לא שמעו לדברי תורה .
 ומלאכי השרת צועקים בפניהם על שלא זכו באותה 

טובה של ישראל שנאמר ״הן אראלם צעקו חוצה 
מלאכי שלום מר יבכיון״

 ועם ישראל יאמר : ״מקימי מעפר דל מאשפות ירים 
אביון להושיבי עם נדיבים עם נדיבי עמו מושיבי עקרת 

הבית אם הבנים שמחה הללויה״

תנא דבי אליהו 


